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S L O V O    S T A R O S T K Y

Vážení spoluobčané!
Tentokrát nebude jednoduché 

vypsat všechny myšlenky a důle-
žité události, které postihly naši 
obec a posléze i celou zemi na po-
čátku roku 2020. V prosinci jsme 
si přáli do nového roku hlavně 
dobré zdraví a uplyne pár týdnů 
a obáváme se nejdříve o zdraví 
ptactva chovaného v domácích 
chovech a o nějaký další týden se 

bojíme o zdraví nás 
samotných i našich 
blízkých. Zkrátka 
procházíme zkouš-
kou a omezeními 
v našich životech  
a vyhlížíme s vel-
kou nadějí, kdy 
se situace změní  
a my budeme opět 
schopní se svo-
bodně nadechnout 

a užívat si svůj život po svém. 
Ale popořádku, jak šel čas, a co 
vše jsme museli od začátku roku 
zvládnout.

První krizovou situaci u nás 
vyvolal výskyt viru ptačí chřipky 
v domácím chovu v Olešničce.  
V sobotu 18. 1. 2020 jsem byla  
v brzkých ranních hodinách te-
lefonicky kontaktována ředite-
lem Krajské veterinární správy  

v Jihlavě, který mi sdělil základní 
informace a oznámil, že se vy-
pravuje do Štěpánova, aby mi vše 
vysvětlil osobně. Ve chvíli, kdy 
se začal vybíjet postižený chov, 
který čítal 12 slepic a 3 kachny, 
byla jsem podrobně seznámena 
se vším, co nás v nejbližších týd-
nech čeká. Spolu s rozhodnutím 
o likvidaci chovu, který byl virem 
chřipky prokazatelně nakažen, 
byly utraceny slepice i v soused-
ních dvou chovech. Všechny tři 
malochovy se nacházejí v blíz-
kosti potoka Hodonínka, odkud 
zřejmě díky divokému vodnímu 
ptactvu byla nákaza přenesena. 
Díky duchapřítomnosti chovate-
le mohla být opatření provedena 
neodkladně a virózou nebyly za-
saženy další chovy. Ale vraťme se 
k tomu, co vše bylo třeba zařídit. 
Hned v sobotu odpoledne bylo 

svoláno zasedání rady městyse  
a připraveno hlášení pro po-
drobné informování občanů  
a zejména ostatních chovatelů. 
Tato opatření byla připravena 
společně s veterinární správou, 
která požadovala provedení sou-
pisů ptactva, drůbeže a vodního 
ptactva ve všech domácnostech. 
V neděli jsme se rozdělili do sku-
pin a provedli soupisy ve všech 
domech. Zjistili jsme, že z celko-
vých cca 300 domů jsou chovatelé 
ve 110 domácnostech. Tyto infor-
mace byly předány elektronicky 
veterinární správě. Od 20. ledna 
začaly na území městyse platit 
mimořádná opatření o karan-
téně všech chovů ve Štěpánově  
a Vrtěžíři. Okrajově byly zasaže-
ny i sousední obce Ujčov, Švařec 
a Kozlov. V následujícím týdnu 

(pokračování na str. 3)

8. února 2020 se po dlouhé 
době v našem městysu uskuteč-
nil hasičský ples. Doufáme, že 
pro roky příští se stane tradiční.

Touto cestou bychom ještě 
jednou rádi poděkovali všem 
členům SDH, jejich rodinným 
příslušníkům i všem ostatním, 
kteří se na realizaci plesu jakkoli 
podíleli.

Myslím, že se nám podařilo 
oslovit spoustu sponzorů a získat 
tak do tomboly krásné a hodnot-
né ceny. Velký dík patří bezespo-
ru Železárnám Štěpánov, které 
věnovaly hlavní ceny  tomboly.

K tanci i poslechu hrála kapela 
Melodie Rock Trpín, která u nás 

byla poprvé, moc se jim u nás lí-
bilo a doufáme, že u nás nehráli 
naposledy.

Jako kulturní vložka vystoupi-
la mladá, nadějná skupina Divo-
ženky. Dívky předvedly krásné 
předtančení a hudební vystou-
pení. 

Bez Vás, návštěvníků plesu, by 
ale ples nebyl plesem. Přišlo Vás 
krásných 240 a za to Vám velký 
dík.

Doufáme, že i v únoru 2021 
(přesný termín plesu bude ještě 
upřesněn) přijdete za tancem, zá-
bavou a dobrým jídlem. Budeme 
se na Vás těšit.

SDH Štěpánov

H A S IČ S K Ý   PL E S
OZNÁMENÍ 

O POMOCI OBČANŮM NAD 70 LET 

při zvládání základních životních potřeb, 
včetně nákupů potravin a léků

Doporučujeme následující možnosti řešení:

Sběr nebezpečného odpadu 
a železného šrotu 

Z důvodu vyhlášeného nouzového stavu kvůli koronaviru 
není termín zatím stanoven. Občané budou informováni  
o jeho stanovení po ukončení nouzového stavu.
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Výpis z usnesení zastupitelstva městyse

Usnesení č. 10/2019
ze zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou konaného 
dne 16. prosince 2019 v 16 hodin v zasedací místnosti Úřadu městyse 

Štěpánov nad Svratkou

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:

       SCHVALUJE:
- zapisovatele zápisu: Augustin Horák 
- ověřovatele zápisu: Mgr. Alena Boháčová, Pavel Stárek 
 PRO: 9       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- paní Dagmar Juříčkovou, bytem Štěpánov nad Svratkou 249, Štěpá-
nov nad Svratkou, 592 63 jako nového nájemce Penzionu Hodůnka  
ve Štěpánově nad Svratkou, Štěpánov nad Svratkou č. p. 280, 592 63 dle 
podmínek výběrového řízení
 PRO: 9        PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 11/2020
ze zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou konaného 
dne 27. února 2020 v 18 hodin v zasedací místnosti Úřadu městyse 

Štěpánov nad Svratkou

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:

       BERE NA VĚDOMÍ: 
- zprávu o činnosti rady městyse, výborů a komisí 
- prezentaci dotační firmy EPRON Consulting, s.r.o.
- Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření městyse Štěpánov nad 
Svratkou za rok 2019 
- Inventarizační zprávu za rok 2019
- Rozpočtová opatření č. 1, 2 /2020

       
SCHVALUJE:

- návrhovou komisi ve složení: Mgr. Stanislava Kubíková, Pavel Stárek
- zapisovatele: Mgr. Ladislava Kobzová 
- ověřovatelů zápisu: Lenka Cacková, Mgr. Vratislav Kubík
 PRO: 13  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- zařazení nových bodů programu: 

* 8.  doplnění bodu - cenová nabídka na opravu TATRY 815
* 17. Smlouva  o spolupráci  při zajištění projektu  Příběhy našich  

       sousedů – Štěpánov nad Svratkou 2020
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
 - podepsání Dodatku č. 1 Smlouvy o těžbě a prodeji dřeva nastojato 
č. 01102019, který bude v článku Cena změněn takto: 
Smluvní strany se dohodly na ceně ve výši 300 Kč bez DPH za 1 m3 za 
kulatinu kůrovcového dříví 20  cm+, kulatina 20 cm – bude fakturována 
za 1 Kč bez DPH za 1 m3. Skutečná fakturovaná částka bude stanovena 
na základě skutečného množství odebraného dříví v příslušném sorti-
mentu na lokalitě odvozního místa. Dříví se stává majetkem kupujícího 
až po úplném uhrazení kupní ceny.
Ostatní ujednání smlouvy zůstávají v platnosti.
 PRO: 13      PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- bezúplatný převod pozemku parcelní číslo 61/2 v k. ú. Borovec o vý-
měře 30 m2 Kraji Vysočina, který vznikl oddělením z pozemku parcel-
ní číslo 61 v k. ú. Borovec dle GP č. 40,141-90/2013
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Dodatek č. 1 Dohody o umístění přijímače dálkového ovládání kon-
cových prvků varování JSVV ev. č. HSJI-17-57/E-2011
 PRO: 13        PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- cenovou nabídku na opravu vozidla CAS T815 ve výši 146 000 Kč + 
DPH, kterou předložila firma Agrodílna Oldřiš, s.r.o.
 PRO: 13        PROTI: 0  ZDRŽEL SE:  0
- Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo s firmou Martin Zemánek na dokon-
čení konstrukce terasy u Penzionu Hodůnka ve výši 221 766,- Kč
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Smlouvu o smlouvě budoucí kupní s manželi Černými na odkup 

pozemků parcelní čísla 457/9,457/10 v k. ú. Štěpánov nad Svratkou  
v aktualizovaném znění
 PRO: 12     PROTI: 0    ZDRŽEL SE:  
                                                          Opatřil Milan 
- cenovou nabídku firmy IPI s.r.o.na přípravu a organizaci výběrového 
řízení na výběr dodavatele akce: „Štěpánov nad Svratkou, oprava vo-
dojemu 2x 150 m3“ ve výši 21 780 včetně DPH.
 - Hodnotící komisi ve složení: Mgr. Boháčová Alena, Horák Augustin, 
Opatřil Milan 
- Technický dozor investora - Ing. Bína za smluvní cenu 60 000 Kč 
bez DPH.
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- opravu tří vybraných pokojů Penzionu Hodůnka, včetně sociálního 
zařízení. Cenovou nabídku na elektroinstalace, které provede firma 
Sedláček – ve výši 66 900,- Kč bez DPH. 
- provedení vodoinstalace a topení – Alois Čupr Jimramov, projekč-
ních prací Ing. Vetešník, stavebních prací - firma Adolf Trdý, Lískovec
 PRO: 13        PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- poskytnutí daru MO STP Bystřice nad Pernštejnem na rok 2020  
ve výši 2000,- Kč
 PRO: 13         PROTI: 0  ZDRŽEL SE:  0
- cenovou nabídku na herní prvek pro dětské hřiště na Močidlech od 
firmy František Smitka ve výši 135 000,- Kč s DPH. 
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE:  0
- nákup pozemku fotbalového hřiště na pozemcích parcelní čísla  
490/1, 490/2, 490/3, 490/4, 490/5, 490/18, 490/19 a 491/8 v k. ú. Štěpá-
nov nad Svratkou o celkové výměře 6 485 m2 za cenu 100 Kč/ m2

 PRO: 12        PROTI: 0  ZDRŽEL SE:    
                                                       Cacková Lenka
- Smlouvu o spolupráci při zajištění projektu Příběhy našich sousedů 
– Štěpánov nad Svratkou 2020 se společností POST BELLUM, o.p.s., 
Praha
 PRO: 13         PROTI: 0  ZDRŽEL SE:  0
- RO č. 3/2020 v předneseném znění
 PRO: 13         PROTI: 0  ZDRŽEL SE:  0

      NESCHVALUJE:

- žádnou z předložených cenových nabídek na kamerový systém u ZŠ 
a na kompostárně, a ukládá zjistit podrobné technické parametry na-
bízených kamer.

Zapsala: Ladislava Kobzová

S P OL E Č E N SK Á
    K RON I K A

Narozené děti: 
  Ema Kvasnicová
 Gabriela Janečková
 Petr Němeček
 Michal Lorenc

Významné životní jubileum oslaví v měsících 
duben - červen 2020:

Veselá Marie  Kintrová Ludmila
Šímová Marie  Hlaváček Pavel
Nepejchal František Veselská Marie
Tomica Pavel  Bubeníková Marta
Murčo Dušan  Valach Vlastimil
Kotlánová Jana  Skokanová Marie
Soudková Anna
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S L O V O    S T A R O S T K Y (pokračování ze str. 1)

se čekalo na výsledky testování 
v sousedních dvou chovech. Na-
štěstí se ukázalo, že oba sousední 
chovy nebyly virovou nákazou 
zasaženy a mohli jsme si alespoň 
trochu oddechnout, že plošné 
vybíjení drůbeže u nás zatím 
nenastane. Protože jsme zdárně 
absolvovali i kontrolní výtěry  
ve vybraných chovech, a nic no-
vého se neobjevilo, mohla být  
17. 2. 2020 mimořádná opat-
ření na našem území zrušena.  
Na závěr popisu této první virové 
nákazy přikládám děkovný mail 
MVDr. Milana Nováka z Krajské 
veterinární správy v Jihlavě.

Vážená paní starostko,
v pondělí 17. 2. 2020 jsme po 

společném úsilí mohli odhlásit 
pásmo dozoru aviární influenzy. 
Děkuji Vám jménem KVS i jmé-
nem svým za velmi dobrou a rych-

lou spolupráci, bez které by nebylo 
možné nákazu v tak krátkém čase 
zvládnout a zabránit dalšímu ší-
ření.  Poděkujte i svým občanům 
za disciplinovanost, se kterou 
plnili nařízená opatření. Jsou to 
jednotlivé střípky mozaiky, ze kte-
ré se zakládá úspěch při likvidaci 
nákazy.

Pevné zdraví, s pozdravem 
MVDr. Milan Novák, Krajská 
veterinární správa SVS pro Kraj 
Vysočina

V současnosti jsme ale kon-
frontováni s daleko horší náka-
zou koronavirem COVID-19, 
která byla do Evropy zavlečena 
z Číny. Právě v těchto dnech, 
kdy píši tyto řádky, žijeme  
v nouzovém stavu, který byl vy-
hlášen na 30 dnů od 12. 3. 2020. 
Opatření vyhlášena Vládou ČR 
budou účinná, pokud je budeme 

všichni v maximální míře dodr-
žovat a uvědomíme-li si, že jsou 
jedinou cestou k zastavení šíření 
nákazy. Je proto nezbytně nut-
né v této chvíli omezit či nejlépe 
zcela pozastavit pohyb osob na 
veřejnosti, při styku s ostatními 
si chránit dýchací cesty a přede-
vším přísně dodržovat hygienic-
ké zásady. Z tohoto důvodu jsme 
přistoupili k pořízení několika 
desítek kusů látkových roušek. 
Materiál jsme získali z MěÚ  
v Bystřici nad Pernštejnem, pro 
ušití jsme přijali nabídku paní 
Aničky Nepejchalové, které tím-
to velice děkuji za její nezištnou 
pomoc. Mé poděkování směřuje 
i ženám do Ujčova, které nám 
rovněž nezištně nabídly téměř 
stovku jednovrstevných a dvou-
vrstevných roušek. Dalších pár 
kusů nám přinesla na úřad paní 

Juráňová, které rovněž moc-
krát děkuji. Roušky jsme v pátek 
20. 3. a v pondělí 23. 3. rozvezly 
všem seniorům nad 70 let, neboť 
jsou skupinou, která je v době 
nouzového stavu nejzranitelněj-
ší. Pokud by měl kdokoli zájem  
o plátěnou roušku, můžete si ji 
vyzvednout na úřadě, či poš-
tě s poučením, jak s ní správně 
zacházet. Pevně věřím, že celé 
toto období překonáme s co nej-
menšími problémy. Snažme se 
zachovat klid a rozvahu a spolu  
s respektováním všech doporuče-
ných opatření jistojistě nepříjem-
né období překonáme. 

Všem Vám přeji, ať si zachová-
te dobré zdraví a veselou mysl! 

Stejně tak prožijte v klidu  
a bezpečí svých domovů veliko-
noční svátky.

Šárka Kunčíková

Celé  Česko  čte  dětem  - u nás ve Štěpánově
Letošní již 13. ročník štěpá-

novského čtení je za námi. Usku-
tečnilo se pět setkání s milými 
lidmi, poutavým čtením, vyprá-
věním, obrázky a dalšími podně-
ty, informacemi, vzpomínkami 
a zážitky, které si každý ze čtení 
odnesl.

Kdo by neznal známou ilustrá-
torku dětských knížek paní Mar-
kétu Vydrovou. Děti dobře znají 
tajemství jejího skřítka Šalvěje.  
S nezaměnitelným malířským 
stylem se můžeme setkat již  
ve 101 knížkách pro děti, které 
ilustrovala.

Velmi nás potěšilo, že pozvá-
ní přijal bývalý ředitel naší školy 
pan Josef Špaček. Pro děti si vy-
bral dvě pohádky Boženy Něm-
cové. Mimo jiné také proto, aby 
připomněl 200 let od narození 
významné české spisovatelky.  
V dalším čtení zaujal nejen děti 
veselou pohádkou o špačkovi. 
Malé potěšila i upečená sladká 
odměna. Pro dospělé bylo rados-
tí vidět milého pana ředitele zas 
mezi námi. Příjemné bylo i se-

tkání s bývalými kolegy, kteří při 
této příležitosti zavzpomínali na 
léta strávená na této škole.

Velmi pěknou prezentaci s vy-
právěním a následně i četbu si 
pro nás z cesty za polární kruh 
připravil bývalý žák Martin Ble-
cha. Program byl připraven pře-
devším pro žáky 2. stupně, ale 
zaujal i žáky mladší. Vzhledem 

k pozornosti a zájmu během jeho 
vystoupení věřím, že byli žáci 
spokojeni a odnesli si plno zají-
mavých poznatků.

Čtvrté setkání také s býva-
lým žákem školy panem Ji-
řím Hřebíčkem se uskutečnilo  
v zasedací místnosti Úřadu měs-
tyse. Pan Jiří nám představil svoji 
velkou zálibu – fotografování. 
Zhlédli jsme ukázku nádherných 
fotografií především zvířat. Ob-

divovali jsme jeho profesionální 
umění. Zároveň jistě přítomné 
zaujalo i dobrodružství, které 
zažil při putování za těmito fo-
tografiemi. Předčítání příběhů 
i odpovědi na všetečné otázky 
přispěly k celkově příjemné at-
mosféře.

Poslední čtení proběhlo ve 
školní družině, kterou navštívil 
pan Jan Opatřil se svým kapří-
kem Metlíkem. Oblíbeného hr-
dinu z knížky děti znají, těšily se 
na představení nové knížky pro 
nejmenší.

Reakce dětí (výběr z příspěvků 
žáků druhého ročníku ZŠ): 

„Líbilo se mi, jak Markéta četla 
o skřítkovi Šalvějovi.“ 

„Markéta Vydrová vyprávěla  
o svém dětství, promí-
tala obrázky z knížky 
Můj skřítek Šalvěj. Moc 
se mi to líbilo. Děkuju.“ 

„Pan Opatřil četl  
o kapříkovi Metlíkovi 
a mně se to moc líbilo, 
protože tu knihu četl 
krásně.“ „Moc krásně 
maluje.“

„Čtení bylo dobré, 

ale ti upečení špačci byli nejlepší:“

Velkou předností tohoto pro-
jektu je i možnost nakoupit si 
pro naše děti a žáky nové knížky 
a obohatit knihovnu o nové ti-
tuly. V současné době se již plně 
využívají. Tím naplňujeme cíle 
čtenářské gramotnosti. Těší nás 
zájem dětí o četbu.

Za zdárný průběh všech aktivit 
patří poděkování všem zaměst-
nancům školy i městyse, kteří se 
jakoukoli měrou spolupodíleli. 
Děkujeme za výborné buchty 
paním kuchařkám. Velké podě-
kování náleží účinkujícím a také 
všem účastníkům, kteří přišli. 
Sponzorsky se na tomto projektu 
podílely: Městys Štěpánov nad 
Svratkou, Mikroregion Bystřic-
ko, Kraj Vysočina, společnost 
E-On, pěknými květinovými 
vazbami pro účinkující i zahrad-
nictví Strakovo z Bystřice nad 
Pernštejnem. Děkujeme. 

Za kolektiv zaměstnanců 
ZŠ a MŠ Dáša Kameníková
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V Á N O Č N Í  O D P O L E D N E

Římskokatolická farnost ve 
Štěpánově nám i letos připravila 
krásné lednové Vánoční odpole-
dne.

V kostele sv. Petra a Pavla nás 
nejdřív přivítala Borověnka. Ne-
chali jsme se dojímat kouzlem 
písniček v podání malých zpě-
váčků i větších koledníků a ši-
kovných hudebníků. Vlastně tam 
byla většinou děvčata, ale 
celý národopisný soubor 
nás vždy potěší. Jejich pás-
mo se jmenovalo Přijdeme 
k Vám na koledu a doufá-
me, že přijdou zase.

Pak jsme si poslechli ro-
dinné trio Marian & ÚLE-

TY. Přijeli až z Velkých Bílovic  
a představili svou vlastní tvorbu. 
Kromě toho jsme se dozvěděli  
i pozadí vzniku některých skla-
deb.

Všichni jsme si pak zazpívali 
Narodil se Kristus Pán a rozlou-
čili se tak příjemně s dobou vá-
noční.

Lenka Malá

ZPRÁVIČKY OD ŽEN

Důvěrnice, tak se v ČSŽ říká 
nám, které ostatní členky obíhá-
me, když chceme vybrat příspěv-
ky nebo pozvat na nějakou akci. 
A také tu akci zorganizovat a pak 
se za to odměnit.

Na Nový rok jsme se tedy od-
měnily vycházkou k dřevěné 
lávce a kapličce ve Švařci a ob-
divovaly jejich krásu. Pak už nás 
čekaly schůzky, kde jsme pláno-
valy, co letos podnikneme.

Nejdříve MASOPUST, ten  se 
vyvedl na jedničku. Budu se opa-
kovat, ale znovu  děkuji všem. 
Nejen za příspěvky, občerstvení, 
ale hlavně za skvělou masopustní 
náladu, s kterou nám otvíráte své 
dveře. Jsme za to moc rády.

Při  VÝROČNÍ SCHŮZI na 
nás začaly doléhat obavy, ale  
i tato akce spojena s oslavou 
MDŽ proběhla v dobré náladě. 
Hezky jsme si popovídaly a pak 
nám přišli zahrát veselí a šikovní 
chlapci Olda s Martinem a nám 
se to moc líbilo.

Na schůzi jsme přítomné in-
formovaly o dalších plánech jako 
je pálení čarodějnic, zájezd za 
květinami, zájezd s rodinami... 
To jsme zatím netušily, že i naši 
republiku zasáhne pandemie 
koronaviru. O tom, jestli se tyto 
akce uskuteční, rozhodne čas...

A já spolu s ostatními důvěrni-
cemi pěvně věříme, že tuto dobu  
přečkáme ve zdraví a v plné síle. 

Děkujeme všem, kteří 
jakkoliv pomáhají k pře-
konání této neuvěřitelné 
situace. A prosíme: do-
držujte všechna opatře-
ní.

Ať se spolu opět bez 
obav můžeme setkávat!

Za ČSŽ Lenka Malá

Již několik let vyráží v prvním 
lednovém týdnu do ulic skupin-
ka koledníků - Kašpar, Melichar  
a Baltazar s doprovodem. 

Ráno 4. 1. 2020 všechny pře-
kvapila ledovka, která pokryla 
ulice Štěpánova. Děti se však 
nenechaly odradit a s radostí  
a úsměvem chodily dům od 
domu, aby s prosbou o dar pro 
lidi, kteří potřebují pomoc, po-
přály písní vše nejlepší do no-
vého roku. 

Díky ochotě koledníků  
a štědrosti dárců ze Štěpáno-
va i okolních obcí se v letošní 
Tříkrálové sbírce konané pod 
záštitou Oblastní charity Žďár 

nad Sázavou vybrala částka  
38 922,- Kč.  Tyto prostředky 
budou použity na podporu do-
mácí hospicové péče, podporu 
terénních služeb a podporu lidí 
v nouzi. 

Velký dík patří všem dárcům, 
koledníkům i paní Blance Dvo-
řáčkové, která již několik let 
místní sbírku koordinuje.

DĚKUJEME!        Iveta Hošková

T Ř Í K R Á L OVÁ   S B Í R K A

KONCERT
dětského pěveckého sboru 

LABYRINT
V  pátek  12. června 2020 v 16:00           v Galerii z ruky v Křížovicích

 Z Š  a  M Š  Š t ě p á n o v  n a d  S v r a t k o u  V á s   z v e  n a

Vstupné dobrovolné.

   Zazní písně různých žánrů doplněné 

 přednesem   I v a n y  Va l e š o v é .
  

Vý r o č n í  s c hů z e  S DH  Š t ě p á n ov

4. 1. 2020 se jako již tradičně uskutečnila výroční schůze SDH Ště-
pánov. Opět se zhodnotil uplynulý rok, veškeré aktivity, výjezdy k po-
žárům, spadlým stromům a podobně. 

Hlavním bodem ale bylo volení nových vedoucích členů SDH. Zvo-
leni byli:  

 Velitel jednotky - Nečesánek Miroslav ml.
             Starosta - Stárek Jaroslav
             Místostarosta - Kadlec Jaroslav
           Pokladník - Houdková Lucie
            Jednatel - Kadlecová Hana

Touto cestou bychom rádi poděkovali členům SDH Štěpánov, kteří 
tyto funkce zastávali několik let. 

- Pan Nečesánek Miroslav st. je členem SDH od 1. 1. 1970 (50 let) 
   a velitelem okrsku od roku 1982 (38 let).
- Pan Murčo Dušan je členem SDH od 1. 1. 1972 (48 let) a člen výbo-
   ru okrsku od roku 1985 (35 let). 

Ještě jednou jim děkujeme za příkladnou práci, nasazení, elán a výdrž. 
Jsme rádi, že i nadále zůstávají aktivními členy SDH Štěpánov.

Zároveň bychom Vás rádi pozvali na akce SDH Štěpánov:
 
 

30. 4. 2020    pálení čarodějnic na koupališti
 23. 5. 2020    okrsková soutěž na koupališti
 20. 6. 2020  140 let výročí hasičů s bohatým programem  

                        na koupališti

Rádi Vás všechny na těchto akcích uvítáme, pokud to nynější neleh-
ká situace dovolí.

Hana Kadlecová

Plánované akce
18. 4. Úklid obce - ZRUŠENO
30. 4.  Pálení čarodějnic  ???
5. 6.  Den dětí
19. 6. ŠTĚKULE - zahájení, divadelní představení Obecně  

 prospěšná strašidla
20. 6.  140. výročí SDH Štěpánov 
26. 6.  Plaviáda
4. 7. Lávka
24. - 26. 7.  Letní kino
Podrobnější informace sledujte na plakátech 
                                           a na štěpánovských webových stránkách.
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ŠTĚPÁNOVŠTÍ  RODÁCI  A  OSOBNOSTI

33.  JAN  ŠIMSA
(2. 10. 1929 Praha – 5. 4. 2016 Brno)

Farář, novinář, básník a di-
sident Jan Šimsa vyučoval ve 
Štěpánově evangelické nábo-
ženství, občas vedl i nějaký po-
hřeb na našem hřbitově a např. 
na poslední cestě doprovodil  
s mnoha kněžími i svého ka-
tolického „kolegu“ P. L. Peška 
(1972). Stal se osobností celo-
státního významu.

Jeho otec Jaroslav, redaktor  
a sekretář YMCA, náčelník Ligy 
lesní moudrosti a odbojář proti 
fašistům, zahynul koncem války 
v Dachau. Jan Šimsa po matu-
ritě (1948) studoval teologii na 
evangelické fakultě (1948-1952). 
Po studiích a vojně nastoupil 
jako pomocný duchovní v Par-
dubicích, pak působil v Praze  
a v Klášteře nad Dědinou (1957-
1963). Pro spory s církevním 
tajemníkem byl přemístěn  
do Prosetína, kde vydržel 12 
let (1963-1975), poté žil v Brně. 
V únoru 1973 mu byl odebrán 
státní souhlas k duchovní čin-
nosti a živil se jako archivář, 
údržbář a skladník. 

Jako jeden z prvních pode-
psal Chartu 77 a doma pořádal 
bytové semináře. Při domovní 
prohlídce v roce 1978 bránil 
svou ženu a byl odsouzen za 
napadení na 8 měsíců a vězněn 
na Borech. Po listopadu 1989 se 
angažoval v Občanském fóru 
a v Brně spoluzakládal ČSSD. 
Ústavním soudem byl rehabili-
tován v roce 2007. Obdržel Řád 
T. G. Masaryka (1991). 

Spolu se svou ženou uspořádal 
Jan Šimsa k vydání jako vzpo-
mínku na svého otce spis Úzkost 
a naděje (1969, dopl. 2003), „do-
pisy, úvahy a kázání z vězení“. 
Dále vyšly nejrůznější texty pod 
názvem Bitky Jana Šimsy (2000) 
a korespondence Jana Šimsy  
a Ludvíka Vaculíka Vážený pane 
Mikule: dopisy 1967/1988 (2003). 
Tiskem vyšly také jeho básně 
Navzdory (2005). Manželka 
PhDr. Milena Šimsová (1932, 
rozená Procházková), archivář-
ka a historička, laureátka ceny 
„Prix Irene“ (2006), vydala kni-
hu o svém tchánovi pod názvem 
Svět Jaroslava Šimsy. Zabývala 
se historií evangelických sbo-
rů a vydala knihy Prošli jsme  
v jeho síle: evangelíci v čase dru-
hé světové války (2003) a V šat 
bílý odění: zápasy a oběti Akade-
mické Ymky 1938–1945 (2005). 
Zajímavá je i její stať Prosetínské 
události – jeden z podnětů k vy-
dání tolerančního patentu.

Hynek Jurman

Když jsme s rodiči plánovali 
posunutí karnevalu na dřívější 
termín, nikoho by nenapadlo, že 
to na realizaci karnevalu bude mít 
tak zásadní dopad. Jsme tedy vel-
mi rádi, že se „Dětský karneval“  
v letošním roce podařilo uskuteč-
nit. Naplněný sál byl důkazem, 
že si tato akce, kterou pořádáme 
společně s rodiči dětí, získala ob-
libu a tradici. 

Mrzí nás, že kvůli nemocem se 
nemohly dostavit všechny „naše 
školkové“ děti. Přesto ti, kteří se 
mohli zúčastnit, vypadali velmi 
spokojeně. Masky byly rozmani-
té, tancovalo se, soutěžilo, nově 
jsme karneval zpestřili prodejem 

balónků plněných heliem. Tra-
dičně dostávají všechny masky 
párek zdarma. Letos nově to byl 
párek v rohlíku. 

Děkujeme štěpánovským ha-
sičům za zapůjčení stroje na tuto 
dobrotu. Děkování zdaleka nepa-
tří jen jim, ale všem sponzorům, 
kteří nám přispěli finančním ob-
nosem nebo materiálním darem 
do tomboly. Seznam sponzorů 
uvádíme na webových stránkách 
školy. Velké díky patří také našim 
spoluorganizátorům, rodičům, 
kteří se zapojili do karnevalového 
maratonu. Výtěžek z akce je již 
řadu let využíván právě pro děti  
z mateřské školy ve Štěpánově. 

Až se vrátíme opět do školky, 
můžeme tak podniknout řadu 
výletů, návštěv divadel a jiných 
kulturních akcí, zajistit dětem 
drobné odměny a ocenění za růz-
né soutěže 
apod. 

Věříme, 
že se situ-
ace v zemi 
post upně 
u k l i d n í  
a budeme 
se dělit 
spíše o ty 
p o z i t i v -
ní zprávy  
a budeme 

se opět potkávat v „naší školce“. 
Přejeme všem pevné zdraví a op-
timistickou mysl.

 Učitelky MŠ

Dětský  karneval  2020

V únoru letošního roku jsme 
byli osloveni, abychom se s vy-
branými žáky zapojili do projek-
tu s názvem Příběhy našich sou-
sedů, který připravila nezisková 
organizace Post Bellum. Naše 
začlenění do tohoto projektu fi-
nančně podpořil Městys Štěpá-
nov nad Svratkou. 

Tým sestavený z několika žáků 
8. ročníku bude během půl roku 
mapovat zajímavé příběhy, zá-
žitky a vzpomínky jednoho pa-
mětníka z jejich okolí. Stanou se 
dokumentaristy, zúčastní se řady 
workshopů, které jim pomohou 
vytvořit televizní, rozhlasovou 
nebo psanou reportáž o této za-
jímavé osobě. Jde o způsob, kdy 
se žáci mohou dozvědět mnoho 
nových informací z moderních 
dějin netradiční formou, získa-
né informace se naučí efektivně 

zpracovávat a předávat ostatním. 
Další přínosy vidíme především 
v upevňování vztahu k místům, 
kde děti vyrůstají, v navázání 
mezigenerační spolupráce a ve 
výchově k hodnotám. 

Věřím, že projekt obohatí ne-
jen zúčastněného pamětníka  
a zapojené žáky, ale i jejich spolu-
žáky a všechny, kteří se zajímají 
o velké příběhy obyčejných lidí. 
Tyto příběhy se sice nedostaly do 
učebnic dějepisu, ale stojí za to je 
znát. 

Bohužel se nyní kvůli aktuální 
situaci nemůžeme pustit plně do 
práce a projekt se u nás zřejmě 
naplno rozeběhne později. Po-
kud by Vás už nyní zajímal něja-
ký neobyčejný příběh obyčejného 
souseda, podívejte se na webové 
stránky Paměti národa. 

Iva Štouračová

Příběhy  našich  sousedů

Akademický malíř Jiří Štourač, 
jenž vyrostl ve Švařci a vycho-
dil štěpánovskou školu, vystavil  
v Podhoráckém muzeu v Před-
klášteří pozoruhodné obrazy 

pod názvem SILENTIUM. Ver-
nisáž se uskutečnila pár kroků 
od Porta coeli v neděli 1. 3. 2020  
a účast na ní potvrzovala, jak je 
Jiří uznáván a ctěn znalci výtvar-

ného umění.
Jeho obrazy  

s duchovním po-
selstvím opravdu 
vyžadují ticho, 
klid a soustředění. 
Výstavu bohužel 
zkrátila zdravotní 
situace, jež pozna-
menala všechen 
společenský život 
v naší zemi.

-HJ-

Š T OU R AČ OVO   S I L E N T I U M
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Jednadvacet žáků vyrazilo le-
tos na lyžařský kurz do Jeseníků. 
Výcvik byl určen především pro 
žáky 8. ročníku a jejich počet byl 
doplněn lyžaři, kteří absolvovali 
kurz v minulém roce. V termínu 
od 12. do 17. ledna 2020 jsme si 
užívali horského počasí ve Ski-
landu Ostružná a Petříkov. I když 
sněhové podmínky nebyly ideál-
ní, lyžovali jsme každý den.

 Všichni udělali během 
výcviku pokroky. Již zdat-
ní lyžaři se dále zdoko-
nalovali ve své technice, 
začínající lyžaři nasbírali 
více odvahy a zvládali  
i náročnější svahy. Úplní 
začátečníci se velmi rychle 
učili a po úvodních lek-
cích brázdili místní svahy 
se spolužáky. I když ně-

kteří možná odjížděli s obavami 
nebo strachem z neúspěchu, zpět 
se vraceli jistě nadšení, protože 
každý dosáhl velkých pokroků  
a překonal své dosavadní hrani-
ce. 

Domů jsme se vrátili náležitě 
unavení, ale ve zdraví a s množ-
stvím úžasných zážitků, na které 
budeme vzpomínat i za pár let. 

Iva Štouračová

Hurá do Jeseníků! Z PÍ VÁ N Í   J E   R A D O S T

Od 1. září 2019 probíhá na naší 
škole dvouleté období realizace 
projektu s názvem Společným 
vzděláváním ke zvýšení kom-
petencí dětí a žáků II. Projekt je 
financován z Operačního progra-
mu Výzkum, vývoj a vzdělávání. 
Podporuje například osobnostně 
profesní rozvoj pedagogů. Jedná 
se o vzdělávání pedagogů za-
měřené na rozvoj sebepoznání, 
prohloubení komunikativních 
a kooperativních dovedností  
a kompetencí pro společné vzdě-
lávání heterogenních skupin 
žáků bez předsudků. V mateřské 

škole díky pokračování projektu 
může nadále působit školní asi-
stent, na základní škole sociální 
pedagog a nově došlo k perso-
nálnímu posílení o kariérového 
poradce.

 Děti se mohou těšit na pestré 
aktivity všech zapojených sub-
jektů. Již od září se rozběhla čin-
nost zájmového vzdělávání. 
Děti mají možnost bezplat-
ně navštěvovat badatelský 
klub, kroužek anglického 
jazyka či doučování. Pe-
dagogové základní školy a 
školní družiny připravují 

projektové dny, které se usku-
teční jak ve škole, tak mimo ni. 
Podporovány jsou rovněž ak-
tivity rozvíjející metody výuky  
s využitím ICT. Na podporu spo-
lupráce s rodiči dětí zorganizuje 
mateřská škola 3 volnočasová ko-
munitní setkání s externím od-
borníkem. O termínech setkání 

budou rodiče včas informováni.
Doufáme, že se nám podaří 

i přes mimořádnou epidemic-
kou situaci všechny naplánova-
né akce v příštím školním roce 
úspěšně zakončit, a tím zvýšit 
kvalitu vzdělávání na naší škole. 

Za realizační tým
Petra Stárková

Šablony II pro mateřskou a základní školu a pro školní družinu

„Nějakým způsobem, nejen  
o Vánocích, ale po celý dlouhý 
rok, radost obdarovávat druhé, je 
radost, která se k Vám vrací zpět.“ 

John Greenleaf Whittier

I my, zpěváci z dětského pěvec-
kého sboru Labyrint, se snažíme 
hudbou rozdávat radost po celý 
rok. Loni se nám to podařilo pří-
mo na Štědrý den, kdy náš vánoč-
ní minikoncert odvysílal Český 
rozhlas Brno. 

Nejkouzelnější zimní koncerty 
bývají v kostelech, rádi jsme pro-
to přijali pozvání do doubravnic-
kého Kostela Povýšení svatého 
Kříže, kde jsme 4. ledna zazpí-
vali několik vícehlasých koled, 
vánočních, pohádkových a po-
pulárních písní, které si sboristé 
sami doprovodili hrou na kláve-

sy, housle, flétny, zvonečky a dře-
věné nástroje. Vánoční období 
jsme zakončili 11. ledna vystou-
pením v nádherném barokním 
Kostele svatého Václava ve Zvoli. 

V druhé polovině ledna jsme 
začali s intenzivní přípravou no-
vých písní, které měly mít premi-
éru 8. dubna  na krajské soutěži 
pěveckých sborů. Ta byla bohužel 
kvůli nynější nelehké situaci od-
ložena na neurčito. 

Neklesejme však na mysli, ne-
ztrácejme chuť zpívat a řiďme se 
příslovím „Kdo umí zpívat a smát 
se, ten se neleká žádného neštěstí.“ 

Všem členům velké díky za 
píli, nadšení a vytrvalost!

DPS Labyrint

Naše škola je v letošním škol-
ním roce zapojená do programu 
Erasmus. Jedná se o vzdělávací 
program EU, který podporuje 
spolupráci v oblasti vzdělávání, 
v odborné přípravě a v oblasti 
sportu, mládeže a neformální-
ho vzdělávání. Tohoto projektu 
se zúčastní zahraniční studenti  
i dobrovolníci, kteří jsou začleně-
ni do našich škol. 

Konkrétně do naší školy do-
chází 1x měsíčně italský student 
Samuel Cossu. Převážně se s ním 
žáci setkávají v hodinách anglic-
kého jazyka, ale také v jiných běž-
ných předmětech. Hodiny AJ se 
Samuelem slouží jako zpestření 
výuky. Žáci si zahrají různé spo-
lečné a komunikativní hry. Vy-
zkouší si svoji znalost anglického 
jazyka, kdy se mohou Samuela 

doptávat na různé otázky týka-
jící se jeho rodiny, přátel, volné-
ho času apod., ale také otázky 
týkající se Itálie, způsobu života  
a odlišností s ČR. Naopak Sa-
muel, rodilý Ital, si prohlubuje 
své znalosti AJ společně s našimi 
dětmi. Získává základy českého 
jazyka v rámci jiných běžných 
předmětů, poznává život českých 
dětí a proniká do naší kultury.

 Žáci se na tyto hodiny vždy 
těší, jelikož je to pro ně určitá 
změna a zkušenost. 

Lucie Hamed

Výuka v nových školních dílnách
Od letošního školního roku 

2019/2020 si žáci prohlubují  
a získávají nové technické doved-
nosti v učebnách řemesel a po-
lytechnické výchovy, které byly 
vybudovány v rámci projektu 
„Infrastrukturou k odbornému 
vzdělávání na ZŠ Štěpánov nad 
Svratkou“.

Na obrázku je ukázka pololetní 
práce žákyň 7. ročníku, na které 
tvořivým způsobem prokázaly, 
že zvládly základy práce se dře-
vem. Řezání, opracování pomocí 
rašple a smirku, spojování hřebí-
ky, vruty i lepením.

Eva Ondrová

Vzdělávací program Erasmus
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Inkluzivní  vzdělávání

V rámci inkluzivního vzdělá-
vání jsou v naší škole inkludová-
ni jak žáci se speciálně vzděláva-
cími potřebami, tak i žáci s LPM. 
Tito žáci potřebují individuální 
přístup a speciální péči. V rámci 
předmětů speciálně pedagogické 
péče rozvíjí své dílčí schopnos-
ti (zrakové, sluchové vnímání, 
prostorová orientace, jemná mo-
torika, řečové schopnosti apod.) 
potřebné pro svůj další vývoj pod 
vedením speciálního pedagoga. 
V běžných předmětech pracují 
s asistentem pedagoga pod ve-
dením vyučujícího konkrétního 
předmětu. 

Příprava a organizace vyučo-
vací hodiny nebývá zcela jedno-
duchá, ale učitelé se maximál-
ně snaží a svoji práci zvládají.  
V hodinách se zaměřují na tyto 
jedince, kteří mají různé úlevy, 
a je třeba s nimi pracovat jiný-
mi pedagogickými metodami. 
Náročnost bývá také v oblasti 
materiální, jelikož žáci potřebují 
speciální učebnice, pracovní se-
šity, didaktické pomůcky a růz-
né názorné a manipulativní po-
můcky. Na naší škole je i spousta 
šikovných žáků, kterým musí 
učitelé také zajistit kvalitní a od-

povídající výuku a dostatečně se 
jim věnovat.

Naši učitelé se pravidelně schá-
zí se speciálním pedagogem, 
kde se probírají aktuální situace  
a možnosti lepší pomoci a pod-
pory konkrétním dětem. Dále 
jsme v pravidelném kontaktu  
s PPP a SPC ve Žďáru nad Sáza-
vou. 

Základem správného vývoje 
žáka je dobrá spolupráce rodičů 
se školou a vzájemné konzultace 
o průběhu vyučování, pokrocích 
či nedostatcích žáků, případně 
řádné domácí přípravy a dodržo-
vání stanovených metod.

Práce učitelů v inkluzivním 
vzdělávání není jednoduchá, ale 
myslím si, že naše škola je schop-
ná se o žáky se SVP dobře posta-
rat a připravit je na další studijní 
či výuční obor. 

Hamed Lucie 
(speciální pedagog) 

Z Á P I S   D Ě T Í   D O   M Š   A   Z Š
Zápis dětí do předškolního vzdělávání pro školní rok 
2020/2021 se uskuteční v termínu od 4. do 15. května 2020. 
Vzhledem k situaci v ČR proběhne bez přítomnosti dětí. O způ-
sobu předání žádostí budete informování podle aktuálního 
dění. Proto, prosím, sledujte web školy www.zsstep.cz. Zde 
bude také uveřejněna „Směrnice pro přijímání dětí k předškolnímu 
vzdělávání do mateřské školy“ a další dokumenty.

Zápis dětí do 1. třídy bude probíhat v období od 20. do 30. 
dubna 2020 rovněž bez přítomnosti dětí. Podrobnější infor-
mace budou zveřejněny na školních webových stránkách.

                    ŠTĚPÁNOVSKÉ  PERLIČKY  -  21                                 Hynek  Jurman
Zachraňme 

vzácný kámen!
Dneska už lidé ukradnou  

i smírčí kameny! Ukradnou a za-
zdí na své chalupě.

Takový hezký kámen máme  
i ve Štěpánově. Jedná se o nád-
hernou stélu s nápisem, který při-
pomíná smrt sedláka Karla Fice 
8. srpna 1753. Převrátila se na něj 
fůra s obilím a neznámý kameník 
zaznamenal tragédii do mramo-
rové desky. Text je pozoruhod-
ný: „Člověče, pozastav se, smrt 
nad tebou vyskytuje se, pamatuj, 
že umřít musíš, jako Karel Fic to 
okusíš, kterýžto v tomto místě šel 
z tohoto světa. Zajisté 60 let měl 
věku svého, když se odebral světa 
toho v roku 1753 dne 8. aug. mě-
síce odevzdal duši svou v božské 
ruce.“

Celá dvě století měla deska  
v úvozu za dnešní školou svatý 
klid a pokoj, pak ji však těžká 
mechanizace povalila a zajezdi-
la do země. O obnovu se v roce 
1971 zasloužili místní pionýři, 
kteří tuto památku našli. Ulo-

mený vrchní kousek chyběl. Ká-
men postavili na místo, které se 
jim zdálo příhodné. Od konce 
roku 1993 jsem ale desku zase 
postrádal. Na jaře 1994 jsem tedy 
zahájil pátrání, publikoval jsem  
o krádeži v brněnské Rovnosti,  
a protože jsem si pamatoval, kdo 
měl o památku eminentní zájem, 
pachatele jsem vytipoval a on ne-
zapíral. Držel se za srdce a děl, že 
se smrti skutečně bojí, protože se 
nad námi vyskytuje. Kámen mně 

dovezl domů a já jej s kamarády 
baskeťáky umístil na nové místo 
poněkud výše nad vozovou cestu. 
Ta mezitím zarostla a i kámen 
odrůstá křovím. Dnes je těžké jej 
najít a nikdo jej nestráží. Zloděj 
se tam může ukázat každou chví-
li!

Brát kameny mrtvým, k tomu 
už musí být notná dávka otrlosti. 
Kamenné památky patří na svá 
původní místa, ale někdy je lepší 
ochránit je přemístěním. Znám 
řadu případů, kdy obce kameny 
přestěhovaly na bezpečné místo 
a restaurovaly písmo i symboly. 
Třeba v Moravci, kde kámen za-
zdili u kostela a časem nechali 
nečitelný text opravit. Dnes se 
tam skví v nebývalé kráse. Totéž 
se přihodilo v Olešnici. Zde byl 
kámen navíc vysvobozen z křo-
ví, umístěn na veřejné prostran-
ství nad mlékárnou a jeho pís-
mo zvýrazněno. V Rousměrově 
povalený kámen postavili a dali 
do ohrádky, totéž udělali třeba  
v Sázavě, Sejřku, Bobrové či  
v Kundraticích u Křižanova, kde 
spojili dvě půlky rozlomeného 

kamene. Prostě si svých památek 
považují.

Před minulou zimou se vytáhli 
i v Doubravníku. Ze zastrčeného 
a zšedlého kamene u silnice udě-
lal zdatný kameník Pavel Cvrkal 
z Nedvědice perlu, která dnes 
zdaleka září nad městečkem. 
Doubravničtí navíc kámen do 
značné hloubky zabetonovali.

Štěpánovský Ficův kámen už 
stejně úplně na původním místě 
nestojí, dvakrát byl přemístěn. 
Kromě několika fanatických 
obdivovatelů těchto památek  
k němu jiný turista nepřijde. 
Může se ale zase ztratit, tentokrát 
nenávratně. Proto se moc při-
mlouvám u zastupitelů, aby byla 
tato vzácná památka přemístěna 
třeba na náměstí do parku, aby ji 
dobrý kameník vyčistil a písmo 
zvýraznil a aby se na novém mís-
tě dobře ukotvila. Pomohl bych  
s přípravou vysvětlujícího textu  
a Štěpánov by tak získal další 
krásnou památku, u níž by se 
mnohý cestující rád zastavil.

Děkuji za pochopení!
Hynek Jurman

Bruslíme na koupališti

Letošní zima nám moc nepřá-
la, sníh se nám vyhýbal oblou-
kem a pro mnohé, nejen pro děti, 
to bylo velké zklamání. Úsměv 
na tváři nám vykouzlilo místní 
"koupaliště", které se proměnilo 
i přes nízké mrazíky v kluziš-
tě. Led nebyl zcela ideální, ale 
všichni z něj měli ohromnou ra-
dost. Bylo třeba pár úprav, jako 
například odstranění dřevin  
a urovnání ledové plochy, o kte-

rou se postarali především 
muži pomocí hasičské techni-
ky a pravidelně tak led udržo-
vali v dobrém stavu. Na ledě se 
scházeli všichni zimní nadšen-
ci. Menší děti se učily bruslit, 
ty větší zase hrály hokej. Kaž-

dý si našel to své, co mu šlo a co 
ho bavilo. Po celou dobu, co to 
jen bylo možné, byl led zcela za-
plněný dětmi i námi dospělými. 
Všichni jsme si dohromady uží-
vali trochu té pravé zimy a byli 
jsme moc rádi, že se nám naskyt-
la možnost jít se trochu vyřádit. 
Doufám, že příští zima bude 
mnohem vydařenější a led nám 
vydrží mnohem déle.

Simona Hrubešová
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Turnaj 
ve stolním tenise

Dne 25. 1. 2020 jsme pořádali 
čtvrtý ročník turnaje ve stolním 
tenise v místní tělocvičně ZŠ. 
Přihlásilo se do něj celkem 24 
hráčů ze širokého okolí. Tur-
naj ovládl Rostislav Kopecký, 
který porazil místního hráče 
Igora Váchu.  Na třetím místě 
se umístil pan Miloslav Smo-
lík, který byl zároveň nejstar-
ším hráčem turnaje. Čtvrté 
místo obsadil pan František 
Falcman.  

Tímto bychom chtěli po-

děkovat všem hráčům za účast 
a ZŠ Štěpánov za poskytnutí 
tělocvičny. Těšíme se na další 
ročník, do kterého se, doufejme, 
přihlásí více zdejších hráčů. 

Za NK Pavel Beneš

                           FOTBALOVÁ  PŘESTÁVKA

Letošní zimní přestávka ve 
fotbale je doslova a do písmene 
netypická. Na jednu stranu byla 
netradičně krátká, na druhou 
může být netradičně dlouhá. Co 
se skrývá za tímto protiřečením? 
Jak jinak, všudypřítomné téma 
koronaviru. Díky němu jsme 
museli zimní přípravu ukon-
čit na začátku března. Byla tak  
u mužů o měsíc a o dva u mláde-
že kratší než jiné roky. Bohužel  
v tuto chvíli nikdo neví, jak dlou-
há pauza nás čeká a kdy se bude-
me moci na hřiště vrátit. 

Zimní příprava
Přípravka a žáci dvakrát týdně 

využívali štěpánov-
skou tělocvičnu pro 
nabírání kondice i fot-
balového umu. Díky 
pěknému počasí stihli 
žáci na přelomu února 
a března i pár tréninků 
na venkovním spod-
ním hřišti. Místní 
tělocvičnu používali  
i naši muži s dorostem, 
kterým sloužila jako 
posilovna. Pro herní 

část přípravy využívali větší bys-
třickou halu. Vzhledem k tomu, 
že mužům začíná sezóna o měsíc 
dříve než mládeži, stihli odehrát 
i dva přípravné zápasy. Do týmu 
se postupně dostávají naši doros-
tenci, kteří by měli být v budouc-
nu základem týmu. Ostatní naše 
týmy přípravná utkání již nestih-
ly odehrát. 

Úspěch žáků
Pro nedostatek dětí máme žá-

kovský tým přihlášený do soutě-
že starších žáků. Většinu našeho 
týmu ale tvoří věkem mladší 
žáci. V některých podzimních 
zápasech jsme sehráli vyrovnaná 

střetnutí, v dalších jsme ale ne-
stačili na fyzicky zdatnější sou-
peře. Tento rozdíl jasně ukázaly 
dva zimní halové turnaje. První 
se konal ve Žďáře a byl určen pro 
starší žáky. Přestože jsme se pre-
zentovali pěkným výkonem, tak 
jsme v konečné tabulce dvanácti 
celků skončili přesně uprostřed. 
Naopak druhý turnaj, konaný 
ve Svratce, byl pouze pro mlad-
ší žáky. Kromě tří starších ho-
chů jsme jej odehráli ve stejném 
složení a na turnaji patřili mezi 
nejlepší. Konečné druhé místo  
z osmi je nádherným výsledkem  
a jasně ukazuje kvalitu našich 
hráčů, pokud hrají proti stejně 
starým soupeřům. Věříme, že 
naši kluci vydrží v nastoleném 
trendu poctivé tréninkové do-
cházky, že oni sami,  i jejich ro-
diče, odolají vábení silnějších 
klubů z okolí a že v následujících 
sezónách budou odměněni pěk-
nými výsledky ve svém rodném 
Štěpánově.

Údržba hřiště
S nastávajícím jarem pro nás 

začíná i tradiční koloběh údrž-

by hřiště. 
Máme za 
sebou již 
v y č e s á n í 
staré trá-
vy, je na 
řadě hno-
jení ve dvou fázích a pak celo-
roční sečení trávy. Také nás čeká 
natlakování připraveného nové-
ho zavlažování a učení se jeho 
obsluhy.

Bude se na jaře hrát?
Nevíme. Vše záleží na vývoji 

kolem koronaviru. V době uzá-
věrky Štěpánovinek nikdo netuší, 
jaký průběh u nás koronavirus 
bude mít, jaká bezpečností opat-
řetí a jak dlouho budou platit. 
Připravit se musíme na všechny 
varianty, i tu, že by se jarní sou-
těž neodehrála. O aktuálních 
změnách budeme naše hráče in-
formovat přes SMS. Prozatím jim 
touto cestou doporučujeme, aby 
v rámci možností udržovali svo-
ji fyzickou zdatnost a co nejvíce 
času trávili s kopačákem u nohy.

Za FK Železárny Štěpánov 
Petr Skokan

Basketbal je krásná hra, namá-
havá a současně inteligentní. Kdo 
hrál někdy fotbal a přešel pod 
koše, uvědomil si vzápětí, že tady 
moc času na odpočinek není. 
Jedině vystřídat. Což se nám, 
štěpánovským veteránům pod 
koši, příliš nedaří, protože máme 
hráčů tak sotva akorát. I tak jsme 
uplynulou zimu absolvovali dal-
ší sezónu, po čtyři měsíce jsme 
se od konce listopadu scházeli  
a těšili se z každého koše a každé 
povedené akce. 

Jirka Lukášek vše obětavě or-
ganizoval, Láďa, Radek, Hynek, 

Jarda, Roman, Pavel i Petr hráva-
li nejvíce. Při zakončení sezony 
jsme konstatovali, že jsme samí 
hodně „velcí kluci“, ale co se dá 
dělat? Mladí chlapci končí, sotva 
se to naučí. Dlouhodobé spor-
tování je i záležitostí životního 
stylu a filozofie. Proto to děláme, 
že po každém zápase máme dob-
rý pocit bez ohledu na výsledek. 
Jsme i dobrá parta, ti ve středním 
věku přemlouvají toho nejstarší-
ho, ať ještě nekončí, že by to byla 
škoda. A tak se uvidí. Škoda by 
byla seknout se vším!

-HJ-

ZASE JSME TO ODEHRÁLI

           MASOPUST
Nebýt smutní radí nám, tedy, snažme se!
Při vzpomínkách na masopust bavme se.
Začnu tím, že Klaun se celý den jen smál.
Plavčík bez plavidla vedle něj pochodoval.
Srdíčka na tváře kreslila děvčica z Moravy.
Doktor Slepička starost měl o vaše zdraví.
Kuře neustále zlobilo veselou paní Kvočnu.
Tyrolský mladík zvolal: Co já si tady počnu?

Jeho milá se totiž k naší Star Arance přidala!
Neplnoletá krasavice jim konkurenci dělala!
Policajtky sličné však na pořádek dohlížely,
jako doprovod dvojici tajných v civilu měly.
Postavy z Včelích Medvídků cestou zpívaly,
později se k nim přidala kroupa i květ malý.
Lásku starostliví Medvídci rozdávali všem,
úsměvy pak Beruška s Ferdou Mravencem.
A my Vám za Vaši přízeň opět moc děkujeme!
A pevné zdraví a hodně síly Vám teď přejeme!
                          LM

Turnaj starších žáků ve Žďáru nad Sázavou


